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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo – Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

  VI. Saziv  

Prolećna sesija  

 

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj  

Sednica br. 62/2019 

Priština, 02.04.2019, u  13:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala  N-10 

 

Z A P I S N I K 

 

Na sednici su učestvovali: Sala Berisha Shala, predsednica, Adem Hodža, drugi zamenik 

predsednika,   Lutfi Zharku, Liburn Aliu, Glauk Konjufca, Muharrem Nitaj, Veton Berisha i 

Duda Balje, članovi.  

  
Odsutni: Dardan Sejdiu, prvi zamenik predsednika, Hykmete Bajrami i  Memli Krasniqi,  

članovi. 

 

Pozvani učesnici:  Magbule Shkodra, zamenik ministra  Ministarstva regionalnog razvoja.  

 

Drugi učesnici: Veneranda Nderca, MER; Shefki Kastrati, NDI; Agnesa Haxhiu i  Majlinda 

Misini, KDI i  Arta Berisha, PG - LVV. 

 

 

Podržno osoblje Komisije: Armend Ademaj, Besim Haliti i Afrim Berisha, pripravnik.  

 

Sednici je predsedavala, Sala Berisha Shala, predsednica Komisije.  

 

Dnevni red 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od    20.03.2019;  

3. Diskusija u vezi dodeljivanja grantova od Ministarstva regionalnog razvoja, sa 

posebnim naglaskom za biznise rukovođene od žena; i  

4. Razno.  

 

Predsednica je konstatovala da su ispunjeni uslovi za rad Komisije i otvorila sednicu prema  

predloženom dnevnom redu.  
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1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmene.  

 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od    20.03.2019  
 

Zapisnik sa sednice od  20.03.2019, usvojen bez primedbi.   

 

3. Diskusija u vezi dodeljivanja grantova od Ministarstva regionalnog razvoja, sa 

posebnim naglaskom za biznise rukovođene od žena 

 

Predsednica -  je rekla da Komisija  ima u svom planu rada i nadgledanje  rada Ministarstva i 

sprovođenje strategije osim zakona donetih u Skupštini,  takođe ima u svom planu i posete  

biznisa  i ubrzo ćemo izaći na terenu  kako bi posetili biznise a počinjemo od biznisa kojim 

rukovode žene. Ona je istakla da smo se opredelili kao društvo  i politika u opšte na Kosovu da 

posvetimo posebnu pažnju  jačanje žena u svakoj oblasti, za to imamo naše razloge  i pozvali 

zamenika ministra da izveštava u vezi sa grantovima koji se dodeljuju za sve građane Kosova, 

ali  nismo zainteresovani da budemo informisani koliko žena su aplicirale  na ovim grantovima, 

koliko grantove su dobile i koliko je ministarstvo imalo mogućnosti da prati rad ovih kompanija 

nakon dodeljivanja grantova. U vezi sa politikama i ciljevima  Ministarstva ekonomskog 

razvoja mi smo pozvali ministra g. Rasim Demiri, da izveštava o radu  ovog ministarstva. 

Međutim cilj današnjeg susreta  je da budemo informisani neposredno od zamenika ministra  i 

vi kao žena imate obavezu za jačanje žena, budući da je završen nedelja žena u prethodnoj 

nedelji,  gde smo bili mobilizirani svi, a u ovoj sali   sastali smo se i sa omladinom  koji su bili 

deo  nedelje žena  a budući da se svakog dana  se govori i održava se  praznik žena jednom 

godišnje, mi kao društvo na Kosovu, obavezni smo  da  ne samo jedan dan ili nedelju dana da 

budemo posvećeni ženama,ali  naše opredeljenje mora biti svakodnevna u svakom segmentu i u 

svakoj oblasti života za  pozitivan uticaj u društvo.  

 

Magbule Shkodra -  zamenik ministra Ministarstva regionalnog razvoja,  je istakla da 

Ministarstvo regionalnog razvoja ima svoje ciljeve za podršku ekonomski regiona Kosova, 

podrška se daje na dve komponente: Komponenta gde se vrši  dodela pomoći opštinama za 

projekte za koje apliciraju, znači za kapitalne investicije i projekte koje su u interesu zajednice 

ili javnosti i druga komponenta je da pružamo pomoći privatnom sektoru ili biznisima. U 

prethodnoj godini mi smo imali  mali budžet oko 1 (jednog) miliona i ipo evra i imali smo 1700 

aplikanta  za grantove, od kojih 27% dobitnika   su bile žene ili devojke, ukoliko tokom procene  

imaju jednak broj bodova jedan muškarac i jedna žena, tada prednost dajemo ženama, to je  

pozitivna diskriminacija i time možemo doprineti  da oni imaju mogućnosti da pokrene biznis  

ili da razvijaju dalje svog biznisa. U sektoru proizvodnje primetili smo  da nismo imali  

ogroman broj aplikanata žena, budući da i statističke podatke govore da samo 17% biznisa 

proizvodnje vlasnice su žene. Ove godine smo  unapredili  jer smo izradili online platformu jer 

smatramo da olakšamo apliciranje žena i naše  ministarstvo  se stara da budu prisutni aplikanti 

iz 5. regiona od Agencije regionalnog razvoja. Mi održavamo  i informativne sesije, budući da 

ima žene koje žele aplicirati, ali  nemaju ideje ili od onih ideja koje imaju ali ne znaju da 

apliciraju  i mi smo njih  informisali. Postoji slučajevi gde u ime žena  apliciraju muževi, 

upravo zbog pozitivne diskriminacije koje vršimo, ovi su pojedini problemi koje ćemo 
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pravovremeno eliminisati i da ćemo postići zadovoljavajuće rezultate, ali mi ohrabrujemo žene 

da apliciraju i u buduće  da razvijaju svoje biznise.  

 

Muharrem Nitaj  -  vi ste istakli da su  17%  nosioca biznisa iz  oblasti proizvodnje su žene, i 

pomoć od strane ministarstva je bio 27%, ukoliko žene u biznisu i procenat od 17 na 27%, da li 

je to diskriminacija za muškarce u korist žena i da li je to predstavlja realnu zabrinutost?.  

 

Magbule Shkodra – zamenik ministra Ministarstva regionalnog razvoja,  rekla je da su 

podneti podaci istiniti i hoću navesti  da ove grantove  bile izdvojene na 3.  Lote, Lot 1. start u  

biznisa,lot 2. za biznise koji su osnovani već 2. godine i lot 3.za biznise koji su osnovani više od 

2. godine. Startu biznisa smo podržali  takoreći sve i možda to je uticalo  da se povećava  

procenat na 27%, ali mi smo  vodili pažnju da ne budu diskriminisani  muškarci. Žene koje nisu 

uspele da dobijaju  od grantova ministarstva mi smo  se zainteresovali da nađemo druge 

donatore, a koji sada razmatraju  njihove  aplikacije.  

 

Liburn Aliu – je pitao da li  ima transparentnosti  i  da li ove informacije mogu dobiti na  Web 

- stranici Ministarstva, za procedure  podnošenja aplikacije  ili  da bude informisane za one koje 

su dobili  grantove.    

 

Magbule Shkodra -  zamenik ministra Ministarstva regionalnog razvoja,  je rekla da mi 

vodimo računa da budemo transparentni i uvek objavljujemo pozive za grantove, nakon izbora, 

oni koji su  dobitnici dobijaju informacije da su  dobitnici i ideja je da oni budu tačno 

informisani i da nemamo iste greške i u narednim aplikacijama a zatim da postanu javne  i 

informacije za one koji su dobitnici grantova. 

 

Veton Berisha  -  on je bio zainteresovan  u vezi  dodeljivanja  grantova  za zajednice, budući 

da postoji  jedna kategorija kojoj treba dati  prioritet, i ove kategorije treba tretirati na poseban 

način. On je rekao  da nije ništa loše ukoliko vršite pozitivnu diskriminaciju  za ovu kategoriju, 

imali smo i slučajeve u prošlosti  kada žene su korišćene jedino za apliciranje, dok poslove su 

obavljene od muškaraca, tako da smo mi zainteresovani  da one budu  održive, ali očekujem da 

se ove kategorije podržavaju  budući da su ostavljane sa strane.  

 

Magbule Shkodra –  je rekla da ne vršimo diskriminaciju, nezavisno od toga iz koje zajednice 

dolaze aplikanti, pozitivno diskriminaciju vršimo jedino za aplikacije  koje su jednako  

bodovane, bez obzira da li su  albanske pripadnosti ili drugih zajednica, one podržavaju se  od 

nas i ne vršimo nikakve razlike. Prošlosti  postoje žene dobitnice iz raznih zajednica. Biznisi su  

monitorisani izbliža i stvorene su značajna radna mesta i imamo listu biznisa koje vi možete 

posetiti i da budete neposredno informisani kako se razvijaju  poslovi u ovim biznisima.  

 

Glauk Konjufca  -  je bio skeptičan  za stvaranje  ovog ministarstva od početka  Vlade i 

vladine koalicije, takođe ne izražava  ubeđenje u vezi rada ovog Ministarstva, i  smatra  da je 

ovo ministarstvo nepotrebna. On je rekao da nezaposlenost na Kosovu se kreće od  30 - 40% 

prema statistikama koje imamo, ali  prosek se kreće    36%, ali kada govorimo o   RAE 

zajednici nivo ili  procenat se povećava i tako se  dešava i kod žena, znači prema statistikama 

samo  13% žena su aktivna na tržištu rada na Kosovu,  tako da ovo pokrenuto pitanje od  

prethodnog govornika je potpuno  neopravdana. S toga mere koje treba preduzeti od 
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ministarstva je kod  procenta žena  na  tržištu rada bude povećana. Da li  ima  strategiju 

ministarstva da povećava ovaj procenat a ne jedino da drže ovaj procenat?    

 

Predsednica -   je naglasila da ne veruje   da ne postoje  povećanje procenta  broja angažovanih 

žena na tržištu rada, ali bilo bi dobro da poslanici ne budu  zaključeni u svojim kancelarijama 

ali da izađe na terenu  i da budu neposredno informisani o ekonomskom razvoju zemlje. Ona je 

naglasila da je Minsitar g. Rasim Demiri izveštavao u ovoj komisiji pre nekoliko dana, i rekao 

da preko  600 radnih mesta su  otvorena od datih grantova ministarstva, i nije mu poznato kako 

ove cifre  nisu  izmenjene i nisu uključene u ciframa nezaposlenosti. Ona je rekla  da  je stekla 

utisak  da ne smatraju kao radna mesta ove grantove, znači radna mesta smatraju jedino radna 

mesta u javnom institucijama. Pitala je da li postoje  koordinacioni mehanizmi između 

ministarstava da iste aplikacije ne budu dostavljene na dve ili više ministarstva da istim 

projektom ne mogu dobiti  u više od jednog ministarstva, budući da su 8. ministarstva  koja se 

bave  ekonomskim razvojem, vaše ministarstvo da li je izvršilo klasifikaciju i u kojim oblastima 

su podeljeni više grantova, ili su bile  opšte? 

 

Magbule Shkodra -  je rekla da oblasti koje ima Ministarstvo regionalnog razvoja su oblasti 

proizvodnje i nema mogućnosti  da jedna  aplikacija dobije više nego u jednom ministarstvu. 

Što se tiče toga da li  ima potrebe za naše ministarstvo, nemam volju da govorim ovim 

pitanjima, ali je naša obaveza  da dobijemo fondove  od strane Evropske unije i ove fondove 

dobijemo preko  ove institucije i kao Ministarstvo  u međuvremenu ćete primetiti  da smo  imali 

puno potrebe  za takvo ministarstvo.  

 

Liburn Aliu  -  je rekao da Ministarstvo regionalnog razvoja mogao biti  jedan departman u 

okviru nekog ministarstva, ali istina je da imamo potrebe za ekonomski razvoj i fondove od 

Evropske unije, ali  ne smatram da smo imali potrebe za ovo ministarstvo. 

 

Glauk Konjufca  - je naglasio  da one što su izrečene do sada nemaju dovoljne dokaze  jer  

govori da Kosovo nije dobio fondove u prošlosti kada nismo imali ovo ministarstvo. Ovo 

ministarstvo je bio  deo posebnog departmana  u  Ministarstvu za administraciju lokalne 

samouprave. Budući da ima preko godinu ipo dana što postoje ovo ministarstvo trebalo bi da  

ima strategiju za  industrijske  regije na primer: U Đakovici i u Mitrovicu jer one stoje u lošem 

ekonomskom razvoju i za ove sredine treba  izraditi strategiju  da se suočavaju zbog 

industrijskog opadanja ovih regiona  a ne da se koncentrišemo  da li možemo dobiti fondove  od 

EU-a.   

 

Nakon diskusija Komisija jednoglasno donela sledeći:  

 

Zaključak  

 

 Ministarstvo regionalnog razvoja treba dostaviti u  Komisiju listu biznisa i listu dobitnika 

grantova, sa posebnim naglaskom  dobitnice žena.  
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4. Razno  

Tekuća pitanja  

  

a) Susret sa predstavnikom Svetske banke  

 

Predsednica -  je upoznala članove Komisije  da su predstavnici Svetske banke, zahtevali da se 

sastanu sa Komisijom, gde će predstaviti Periodičnog izveštaja za Balkan, deo o Kosovu, za 

sutra dan 03.04.2019. god. u 13:00 časova.  

 

Komisija se složila  da primi delegaciju od Svetske banke  

 

       b) Nadgledanje sprovođenja Zakona o uslugama  

  

Predsednica –  je upoznala članove komisije o radu radne grupe koja je u toku monitorisanja 

sprovođenja Zakona o uslugama,  i istakla da je radna grupa  imala  nekoliko susreta  i 

realizovala posete na terenu na osnovu  plana delovanja pod pomognuta i od strane NVO 

DPLUS i predloženo nam je da  realizujemo radnu posetu u Hrvatskoj, kako bi  pogledali 

prakse kako su  regulisali Zakon o uslugama. Zahtevala ukoliko neko od članova Komisije,  želi 

da se pridruži radnoj grupi u ovoj poseti je dobrodošao, mada za uključenje u radnoj grupi bilo 

je dvoumljenja od strane poslanika.  

 

 Članovi Komisije koji žele da se  pripajaju radnoj grupi u posetu van zemlje da blagovremeno 

informišu radnu  grupu.  

 

Sednica je završena u  14:15 časova.  

 

Pripremila:  

Jedinica za podršku Komisije                                                Predsednica  Komisije, 

                                                                                              

                                                                                              Sala BERISHA SHALA 

 

 

 

 

 


